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                                        P R O T O K Ó Ł    Nr XIV/19 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 29 listopada 2019r. 
 
 
Na 15 osobowy skład  rady na sesji obecnych było 12 wg listy obecności stanowiącej 
załącznik do protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz.11.00 i trwała do godz. 13.30.     
 
Nieobecny : 

1. Dąbek Ewa 
2. Królikowski Krzysztof 
3. Rapior Andrzej 

 
                                               Lista obecności radnych to zał.nr 1 do protokołu 
 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
1. Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza, 
2. Jadwiga Rodzewicz- skarbnik Gminy, 
3. Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 
5. Grzegorz Kordiak – Wicestarosta Górowski, 
6. Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego Wąsosza, 
 

 
7.Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz, 
      
                                               Lista obecności stanowi zał.nr 2 do protokołu 
 
Sołtysi wsi. 
                                                Lista obecności sołtysów to zał.nr 3 do protokołu 
 
W sesji uczestniczyło 49 osób. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
 
Pan Wiesław Stolicki– Przewodniczący Rady słowami „ Otwieram XIV sesję Rady 

Miejskiej Wąsosza rozpoczął obrady. W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady  

zwrócił się  do radnych o potwierdzenie  na urządzeniach obecności następnie  

stwierdził prawomocność obrad. 

                                                                      Ustalenie kworum to zał. nr  4 

Przewodniczący obrad  powitał  zaproszonych gości jak też publiczność. 

Przewodniczący obrad poinformował ,że  radni oraz zaproszeniu goście otrzymali 

proponowany porządek obrad  sesji. 

                                                         Proponowany porządek obrad to zał. nr 5 

 
Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 
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Przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad XIV sesji . 
Rada  12 głosami „za” , 0 „przeciw” 0 „wstrzymujący się „  przyjęła porządek obrad. 
                                                                   Wykaz głosowania zał. nr  6 
 
P o r z ą d e k   o b r a d  XIV  s e s j i: 
 
1.  Otwarcie sesji  . 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
3.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
5.  Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
6.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Wąsosz na 
     2020r. z organizacjami pozarządowymi i podmiotami o działalności pożytku 
     publicznego. 
7.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  
     Górowskiemu. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu  
     zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie m. Wąsosz. 
9.  Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia kierownika OPS w Wąsoszu do 
     prowadzenia postępowania i wydawania decyzji w sprawach z zakresu 
     świadczenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. 
10. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr VII/47/11 z dnia 25 maja 2011r. w 
      sprawie zasad przyznawania stypendium dla uczniów w Gminie Wąsosz. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2019r. 
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Wąsosza. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży dla radnych Rady  
      Miejskiej Wąsosza. 
15. Informacje Przewodniczącego Rady. 
16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Zamknięcie sesji.                                                                          
 
Ad 3.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
 
W pierwszej kolejności Pan Dariusz Ptak Wiceprzewodniczący Rady odczytał  
odpowiedzi na złożone wcześniej interpelacje:  
1.Radnego Tomasza Skibniewskiego  w sprawie : 
- bezpieczeństwa pieszych na ul. Sienkiewicza i ustawienia znaków zatrzymywania  
oraz pismo Urzędu przekazujące interpelację do Starostwa Powiatowego w Górze, 
 
2. Radnego Jacka Chorostkowskiego w sprawie : 
-audytu w CUW Gminy Wąsosz, audytu w ZPK  oraz  Urzędzie Miejskim Wąsosza 
oraz odpowiedź Burmistrza w tej sprawie. 
3. Radnego Tomasza Skibniewskiego  zapytanie w sprawie udzielenia odpowiedzi 
przez jednostkę zajmującą się oświetleniem ulicznym w rejonie rynku w Wąsoszu 
oraz odpowiedź Urzędu w tej sprawie . 
4. Radnego Wiesława Stolickiego  w sprawie wystąpienia do powiatu odnośnie 
usunięcia konarów drzew na odcinku Lubiel – Ostrawa oraz pismo Urzędu Miejskiego 
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Wąsosza przekazujące realizację  tej interpelacji do Starostwa Powiatowego w 
Górze. 
 
5. Radnej  Ewy Dąbek o wystąpienie do Starostwa Powiatowego w sprawie remontu 
nawierzchni drogi  Wąsosz – Płoski oraz pismo Urzędu Miejskiego Wąsosza 
przekazujące tą interpelację do Starostwa Powiatowego w Górze. 
 
Ponadto Wiceprzewodniczący Rady odczytał pismo Wydziału Komunikacji Starostwa 
Powiatowego w Górze w sprawie wykonania przejścia dla pieszych w m. Lubiel oraz 
poprawy  bezpieczeństwa na skrzyżowaniu w Czarnoborsku. 
 
Następnie Radny Jacek Chorostkowski zgłosił następujące  interpelacje: cyt” 
- Odpowiedź Burmistrza z dnia 5.11.2019r  na interpelację jest niezadawalająca. 
Cytowanie definicji i regułek nie jest odpowiedzią na nurtujące pytania. W rozmowie z 
Burmistrzem na temat kontroli Urzędu usłyszałem sformułowanie ,że koszt zamknie 
się znacznie powyżej 10 tysięcy . W trakcie trwania prac nad likwidacją Centrum 
Usług Wspólnych na moje zadane pytanie , czy audyt wykazał potrzebę likwidacji 
jednostki pan Burmistrza odpowiedział, że taka potrzeba nie zachodzi.. Wypominając 
mi różne zaszłości, czemu nie byłem aktywny w poprzednich kadencjach lub 
przynależności do wielu komisji jest mało przyzwoite. Jestem przekonany ,że nie 
łamie prawa i zawsze byłem aktywnym radnym. W ramach pytań z przeszłości, 
chciałbym się dowiedzieć dlaczego  p. Paweł Niedźwiedź będąc Wicestarosta 
powiatu pozbawił mieszkańców opieki szpitalnej. 
 
- okres letni lipiec, sierpień , wrzesień , październik mieszkańcy skarżą się na jakość 
wody dostarczanej przez PWiK Wąsosz sp. z o.o.. Przedstawiciele zakładu twierdzą 
,że są to nieuzasadnione pretensje oszczerstwa ,nieprawda bo jakość dostarczanej 
wody jest bardzo dobra wręcz porównywalna z jakością wody mineralnej., My 
społeczeństwo percypujemy  w utrzymaniu tego zakładu, zlecamy wykonanie analizy 
do laboratorium na własny koszt. Wynik jest porażający bakterie grupy coli – 
przekroczone trzykrotnie, ogólna liczba mikroorganizmów w temp. 22 0C niezgodna 
również przekroczenie. Dlaczego przedstawiciele PWiK z premedytacją mijają się z 
prawdą. Dlaczego organ właścicielski Burmistrz , Rada Nadzorcza dopuszcza i 
przyzwala na takie praktyki ?” 
 
Pan Paweł Niedźwiedź Burmistrz-  panie radny jako  doświadczony samorządowiec 
powinien pan wiedzieć ,że podstawowa opieka zdrowotna nie leży w kompetencjach 
burmistrza, a  więc nie odpowiem panu bo dotyczy ona  powiatu, a nie gminy. 
 
Radny Jacek Chorostkowski – skoro wypominamy sobie zaszłości to, to jest 
zaszłość. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź- Burmistrz- nie wypominamy sobie zaszłości  tylko działamy 
w ramach ustawy o samorządzie gminnym i w tym proszę się poruszać. 
 
Ad 4 . Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Protokół z XIII sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej dnia 31 października 2019r. 
został przyjęty jednomyślnie 12 głosami „za”.                                                             
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                                                                    Wykaz głosowania zał. nr 7. 
 
Ad 5. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź– Burmistrz Wąsosza  przedstawił informację o działalności 
okresie od 31 października do 29 listopada  2019r. W tym okresie wydano 18 
Zarządzeń . 
Zarządzeniem z dnia 31 października 2019r wprowadzono nowe zasady płatności 

należności z otrzymanych faktur z wykazanym podatkiem VAT w Gminie Wąsosz i jej 

jednostkach oraz zakładach budżetowych od 1 listopada 2019r. Dnia 6 listopada b.r. 

dokonano zmiany Zarządzenia nr 45/19   w sprawie powołania w Urzędzie Miejskim 

Wąsosza stałej komisji przetargowej w której skład weszli : Paweł Walkowiak – 

przew. Komisji, Joanna Pawliczak sekretarz Komisji , Karol Łagocki i Ryszard Rojda 

członkowie Komisji. Zarządzeniami z dnia 7 listopada 2019r. postanowiono wynająć 

w drodze bezprzetargowej :  część działki zabudowanej nr 109/98 o pow.20m2  oraz 

dz. nr 109/76 o pow. 18m2 położone  w obrębie Wąsosza na cele garażowe(przy ul. 

Nowej) Również 7 listopada b.r. powołana została stała Komisja ds. oceny 

przydatności składników majątku trwałego, będącego własnością Gminy Wąsosz 

oraz ds. szacowania wartości środków trwałych w  następującym składzie : Marcin 

Koziński – przew. Komisji , Karol Łagocki – z-ca przewodniczącego , Mariusz Wlazło 

i Ryszard Rojda – członkowie Komisji. Kolejne Zarządzenie z dnia 7 listopada  

dotyczyło wprowadzenia zmian w budżecie gminy Wąsosz na 2019r.które polegały 

na zwiększeniu dochodów i wydatków z tytułu dotacji :przeznaczonej na 

dofinansowanie realizacji zadań zleconych z zakresu administracji rządowej , z tytułu 

dotacji przeznaczonej na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów, na realizację świadczeń wychowawczych , na 

ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne oraz 

zasiłek dla opiekuna. Dokonano też korekt planu wydatków w związku z bieżącą 

realizacją budżetu w działach : transport i łączność, administracja publiczna, 

bezpieczeństwo publiczne, oświata i wychowanie  oraz kultura fizyczna. Dnia 13 

listopada 2019r opracowany został projekt budżetu gminy Wąsosz na 2020r., który 

będzie omawiany i uchwalany w grudniu 2019r. Kolejnym Zarządzeniem 

wprowadzono regulamin wynagradzania pracowników Urzędu Miejskiego Wąsosza. 

Dnia 15 listopada 2019r ustalono harmonogram wypłat wynagrodzeń na rok 2020. 

Zarządzeniem z dnia 20 listopada wydzierżawiono w drodze bezprzetargowej część 

działki niezabudowanej w Cieszkowicach nr 288 o pow.60 m2 z przeznaczeniem na 

cele ogródkowe (w centrum wsi), część działki zabudowanej nr 109/98 o pow. 17,2 

m2  na cele garażowe oraz działki nr 109/76 o pow. 18m2 na cele garażowe  

położone w Wąsoszu (  przy ul. Nowej) Dnia 20 listopada b.r. wprowadzona została 

instrukcja w sprawie gospodarki majątkiem trwałym i zasad odpowiedzialności za 

powierzone mienie oraz wprowadzona została instrukcja inwentaryzacyjna. 

Zarządzeniem z dnia 25 listopada b.r.  na podstawie ustawy o przeciwdziałaniu 

przemocy w rodzinie powołany został zespół interdyscyplinarny w którego skład 

weszli przedstawiciele: oświaty,  pomocy społecznej, policji, służby zdrowia, Gminnej 

Komisji do spraw Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania 
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Narkomanii, Sądu Rejonowego w Głogowie oraz przedstawiciel Dolnośląskiego 

Stowarzyszenie Dla Dzieci i Młodzieży z Niepełnosprawnością Intelektualną 

„Iskierka”. Kolejnym Zarządzeniem postanowiłem nabyć nieodpłatnie do gminnego 

zasobu nieruchomości od Skarbu Państwa tj. Krajowego Ośrodka Wsparcia 

Rolnictwa we Wrocławiu nieruchomość gruntową niezabudowaną działkę nr 52/1 o 

pow. 0,55  ha położoną w obrębie miasta Wąsosz.(działka za willą Urbano do 

cmentarza) Następne Zarządzenie dotyczyło również nabycia do zasobu gminy od 

Spółdzielni Mieszkaniowej Wąsosz lokalu mieszkalnego nr 4 A o pow. 81,48 m2 

położonego w Goli Wąsoskiej przysiółek Podmieście. Nabycie do Gminy następuje 

nieodpłatnie  lecz koszty sporządzenia umowy przekazania nieruchomości poniesie 

gmina Wąsosz. Ostatnie  wydane Zarządzenie w okresie międzysesyjnym dotyczy 

zbycia mienia komunalnego a mianowicie sprzedaży w trybie bezprzetargowym na 

rzecz dotychczasowego dzierżawcy nieruchomości zabudowanej budynkiem 

gospodarczym(36m2) na działce nr 378/4 o pow. 0,0151 ha położonej w Wąsoszu 

(ul. Pocztowa) . Cena nieruchomości wynosi 6.621,- zł   

                                                                        Informacja to zał. nr 8 . 

Dodatkowe informacje : 

Burmistrz poinformował, że wczoraj dokonano otwarcia oferty przetargowej na 

zagospodarowanie odpadów komunalnych i był to przetarg ogłoszony na  okres 3 lat 

. Została złożona jedna oferta  firmy Chemeko-System. Cena z tej oferty za 

zagospodarowanie odpadów drastycznie wzrosła w stosunku do dotychczasowych 

stawek co wiązać się będzie z koniecznością podwyższenia  stawek za odbiór 

odpadów od mieszkańców. Wszędzie w kraju następuje wzrost cen za odpady. 

Zmieniła się zasada bo w tej chwili płacimy od tony śmieci,  a nie ryczałtowo co 

powoduje inny sposób rozliczenia dlatego jako gmina będziemy bardziej zwracać 

uwagę na śmieci zmieszane. Kontrola będzie dotyczyła co znajduje się w workach 

czarnych czyli z odpadami zmieszanymi. Będą prowadzone kontrole, aby jak  

najmniej  pozostawało odpadów zmieszanych  czyli w znacznym stopniu zwiększy 

się segregacja. Odpadów zmieszanych jest najwięcej i na okres 3 lat  zakłada się ,że 

będzie to masa w ilości 5.500 ton  i cena z 517 zł za tonę wzrosła do 713 zł , 

produkujemy też  305 ton tektury i papieru, a do tej pory kosztowało 319 zł za tonę i 

wzrosło do kwoty 594 zł, opakowania z tworzyw sztucznych gdzie zakładamy ,że  

będzie 327 ton i z kwoty 319,80 zł za t. stawka wzrosła  do 1134 zł , opakowania ze 

szkła  zakładamy masę w ilości  561 ton i  z dotychczasowej kwoty 319.80  zł stawka 

wzrosła do 594 zł za t. ;  odpady ulegające biodegradacji z kwoty  317,80  zł stawka 

wzrasta  do kwoty 604, 80 zł . Jest to temat najważniejszy i w tym roku Rada musi 

podjąć ten temat i podwyższyć stawki by od 1 stycznia 2020 już obowiązywały. 

Jesteśmy obecnie na etapie kalkulowania tych stawek. 

W przyszłym tygodniu będzie podpisywana umowa na dotację refundację z WFOŚ 

dotyczącą usuwania azbestu w gminie Wąsosz gdzie w tym roku zutylizowano 120 

ton, a dotacja przyznana to kwota 57.808 zł. W dniu wczorajszym podpisana została 
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umowa na plac zabaw, który ma być zrealizowany za kwotę 303.458 przy całkowitej 

wartości zadania 476.906 zł i jest tam do likwidacji kolizja energetyczna , która też 

tam będzie  kosztowała . Jest  zrobiona koncepcja na przebudowę i remont budynku 

amfiteatru w Wąsoszu ponieważ ten budynek znajduje się w opłakanym stanie  i nie 

nadaje się do użytkowania gdzie został złożony wniosek do Narodowego Centrum 

Kultury na kwotę 483.144 zł, a udział własny gminy byłby 121.000 zł. Dzisiaj też 

składamy wniosek na uruchomienie linii autobusowej Chocieborowice -Wąsosz i z 

powrotem. Koszt tej linii to 13.000 zł w skali roku jeżeli chodziłoby o to ile miałaby 

ponieść Gmina to wyjdzie w rozliczeniu bo finansowane będzie wspólnie z powiatem 

. Złożone są wnioski do TFOGRiL na drogi w Gminie. Chcemy z tych środków 

realizować budowy dróg : II etap drogi Drozdowice W.- Płoski ,  Cieszkowice, 

Chocieborowice , Borowno, Golę -Górkę  i Wodniki.  ZPK pozyskał środki z 

Państwowego Instytutu Sztuki Filmowej na około 150.000 zł na modernizacje  sali 

kinowej w ZPK  i do końca lutego 2020 planuje się by zrealizować to zadanie. Te 

rzeczy dzieją się na przełomie roku ponieważ wiele zadań tu wymienionych 

wymagało przygotowania projektu . Na samą regulacje podniesienia najniższego 

wynagrodzenia w naszych jednostkach potrzeba około 600.000 zł , które muszą być 

z czegoś ścięte by otrzymali pracownicy, którym należy to zapewnić 

DYSKUSJA : 

Radny Jacek Chorostkowski – chodzi mi o przetarg na drogę Gola +Górka miał być i 

co z tym ? 

Pan P. Niedźwiedź – Burmistrz – przetarg się odbył , ale nie wpłynęła żadna oferta . 

Właściwie wpłynęła oferta, ale po terminie dlatego nie została uwzględniona i robimy 

wszystko by to zadanie powtórzyć w przyszłym roku. 

Stolicki Wiesław – Przewodniczący Rady droga między-polna  Lubiel – Kamień  G. 

czy jest brana pod uwagę w remontach? 

P.Burmistrz – ona nie będzie robiona jeżeli chodzi o nawierzchnię, ale jest 

przewidziana naprawa poprzez ścięcie poboczy i wyrównanie . 

Radna Czaja Renata – chodzi mi o tą drogę, która ma być skrótem do cmentarza 

będzie spełniała rolę drogi czy to będzie chodnik? 

P. Burmistrz – formalnie musi być to droga  w związku z tym ,że nie ma innego 

sposobu na to, aby przejąć to od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa lecz 

standard tej drogi będzie zbliżony do wąskiej drogi, ale będzie spełniała też rolę 

chodnika. 

Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice- chcę zapytać odnośnie przetargu na 

zagospodarowanie odpadów komunalnych. W związku z tym, że zmieniła się ustawa  

i RIPOK-i nie mają racji bytu– czy urząd złożył jakieś inne zapytania  ofertowe do 

innych firm odnośnie zagospodarowania odpadów 
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P. Burmistrz – to był przetarg ogłoszony zgodnie z wartością na jaką opiewał  bo 

ponad 2 mln zł na 3 lata w Biuletynie Unii Europejskiej. Wszyscy którzy są w branży 

mają ustawione powiadomienia ,że taki przetarg jest . Przetarg był ogłoszony w wielu 

miejscach i kto chciał wziąć udział to mógł wziąć. 

Następnie pan Sylwester Topolski – Prezes Zarządu Przedsiębiorstwa Wodociągów i 

kanalizacji Sp. z o.o. w Wąsoszu zabierając głos powiedział „ zgodnie z art.7 ust.1 

pkt.3 ustawy z dnia 08 marca 1990r. o samorządzie gminnym  do zadań własnych 

gminy należą kwestie dotyczące wodociągów, kanalizacji, zaopatrzeniem w wodę  i  

odprowadzaniem ścieków. Szczegółową regulację prawną stanowi ustawa o 

zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i o zbiorowym odprowadzaniu ścieków natomiast 

realizację tego zadania można zlecić innemu podmiotowi . W Wąsoszu Burmistrz 

Wąsosza zlecił to dla Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w 

Wąsoszu. Nie istnieją żadne akty prawne na podstawie, których mieszkańcy  gminy 

mogliby wymóc na gminie lub  przedsiębiorstwie zaopatrywania ich w wodę z 

określonych ujęć studni czy zakładów wodociągowych. To jest tylko decyzja 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji Sp.z o.o. Przedsiębiorstwo ma 

obowiązek zapewnienie  dostawy wody odpowiedniej ilości, pod wymaganym 

ciśnieniem oraz zapewnieniem należytej jakości wody pod względem wymagań 

organoleptycznych, fizykochemicznych oraz bakteriologicznych. Kto może 

obiektywnie stwierdzić czy są przestrzegane te wymogi ?  Została powołana 

Państwowa Inspekcja Sanitarna, która poprzez  organy wojewódzkie i powiatowe 

zapewnia , a ich misją  jest ochrona zdrowia i życia społeczeństwa poprzez 

profesjonalną działalność edukacyjną oraz zapewnienie wysokiego poziomu jakości i 

rzetelności wykonywanych czynności kontrolnych i badań laboratoryjnych. Na terenie 

naszego powiatu wykonuje to Sanepid Góra. Powiatowa Stacja w Górze regularnie 

zgodnie z własnym harmonogramem bada wszystkie ujęcia wody wybrane przez 

siebie  odcinki sieci eksploatowanej przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i 

Kanalizacji  w Wąsoszu Sp. z.o.o. Oni sami z mocy ustawy wykonują te czynności w 

sposób obiektywny. Woda dodatkowo badana jest przez samo Przedsiębiorstwo WiK 

w Wąsoszu zgodnie z harmonogramem zatwierdzonym przez Sanepid, a w związku 

z tym, że przedsiębiorstwo nie ma własnego laboratorium to badanie takie zlecone 

zostały certyfikowanemu laboratorium w Polkowicach. Nasza woda jest regularnie  

badania i spełnia wszystkie wymogi. W ostatnim czasie wykonaliśmy szereg  

standardowych czynności  w przypadku potencjalnego istnienia możliwości 

zakażenia sieci bakteriami i innymi. I tak prowadzono płukania sieci  : 2 września- 

Rudna W. 10m3,11 września  w Pobielu 100m3 ,12 września Zbaków Górny-5m3 , 

20  września Pobiel  50m3, 24 września Pobiel 50m3 co daje łącznie we wrześniu 

215m3 ; 12 październik- Wąsosz 20m3  ,15 październik- Zbaków Górny 50m3 , 

Wiklina 50m3,  22 październik Baranowice 30 m3,  28 październik- Wąsosz 70m3 , 

Kamień G. 450m3 ; 29 październik Kamień G. 450 m3, Czeladź W. 450m3; 30 

październik Czeladź W. 500m3 ; 31 październik Jawor, Marysin 450m3, Wodniki, 

Wiklina -300m3;  3 listopad Rudna W. 20 m3,  21 listopad- Kamień Górowski 450m3  

, Rudna 450m3  , Wiklina 300m3   , 22 listopad Kamień G. 450m3,Wiewierz 300m3 i 
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Wąsosz 400m3 ,  25 listopad Wiklina 100m3 co za październik i listopad 

wypompowano  łącznie 5290m3.W niektórych podejrzanych rejonach było 

intensywne chlorowanie w obecności wszystkich którzy mają zasilenie z rejonu 

Rudna W.W Wąsoszu są trzy rejony zasilania : I -Rudna Wielka , II- Kamień 

Górowski, a ujęcie jest w Płoskach i III to Młynary. Tak się akurat składa ,że ¾ wody 

pochodzi z  ujęcia Kamienia Górowskiego , ¼ pochodzi łącznie z ujęcia Młynary 

,Rudna W.  i część z Załęcza-gm. Rawicz. W miesiącu wrześniu dochodziło do nas 

kilka głosów, kilka rodzin zgłaszało zastrzeżenia w stosunku do jakości wody. Za 

każdym razem podejmowaliśmy właściwe czynności , jeździliśmy , sprawdzaliśmy 

,ocenialiśmy. W miesiącu październiku intensywność tych zgłoszeń się zwiększyła  i 

wówczas podjąłem decyzję, aby zwiększyć działania zaradzcze  poprzez 

zwiększenie płukania i chlorowania, i w związku z tym zrobiłem to dla całej gminy, a 

takie płukanie jest czymś technologicznym, i raz do roku powinno się odbyć. W 

okresie października otrzymaliśmy informację ,że rejon Rudnej czyli Wiklina ,Wodniki 

, Wiewierz Zbaków Górny zleciłem dodatkowe badania dotyczące jakości wody w 

zakresie ilości bakterii, ilości  składników mineralnych, zapachu itd. To badanie było 

na stacji uzdatniania wody w Rudnej W. bo taką posiadamy chociaż nie jest 

najnowocześniejsza, ale wystarczająca bo jeżeli ze stacji uzdatniania wody jest 

czysta to mogę domniemywać, że wszędzie woda jest czysta. 15 października były 

pobierane próbki wody i wynik już był 22.10.2019. Stacja uzdatniania wody w 

Polkowicach stwierdziła, że estychelia coli – 0, bakterie grupy coli 0 ,ogólna liczba 

mikroorganizmów 11, a  dopuszczalność stacji jest 100 a dalsze badania w zakresie 

zapachu, smaku, barwy  to wynik jest akceptowalny .W zakresie składu 

mineralogicznego wapń 145 , magnez 20 . Po okazaniu tych badań okazało się ,że 

rzeczywiście ktoś zrobił swoje badania z których wynika , że pobranie wody było w 

gminie Wąsosz, woda z sieci, kran w kuchni , zamazany adres – wynikiem były 

bakterie grupy coli 3,1 to oznacza ,że po odpowiedniej liczbie godzin i podgrzaniu  

wody wychodzą tzw. kolonie  to oznacza ,że 3 kolonie wyhodowano . Gdyby Sanepid 

znalazł coś takiego w naszej sieci wodociągowej zaleciłby wzmożone  chlorowanie i 

płukanie, a nie zamknięcie sieci, ale to badanie odnosi się tylko do tego domu, w 

którym pobierana była próbka wody – kran w kuchni. Również jest informacja z tego 

wyniku, że mikroorganizmów  odnotowano powyżej 300, a dopuszczalna norma jest 

200 co oznacza ,że w tym domu, w tym kranie jest tak duża liczba mikroorganizmów, 

które mogą stanowić zagrożenie zdrowia i życia ludzi.  Zrobiłem wówczas  działanie 

poprzez płukanie sieci w tym rejonie i zleciłem dodatkowe badanie zarówno w 

zakresie bakterii, a zacząłem podejrzewać, że to chodzi o Wiklinę, zleciłem badania  

wody pobierając próbkę  wody na świetlicy wiejskiej. Dnia 25 była pobierana próbka , 

a 27 listopada otrzymałem wyniki badań - bakterie grupy coli 0, ogólna liczba 

mikroorganizmów 62 , a więc dopuszczalna czyli okazało się, że sieć w Wilkinie jest 

bezpieczna. Jeżeli zgłosi się ta osoba, która badała wodę z kranu w kuchni to my 

jako przedsiębiorstwo podejmiemy próbę pomocy by znaleźć przyczynę i pomóc . 

Jeżeli ta osoba chce walczyć sama  i  nadal ma te bakterie to winna powiadomić 

Sanepidu. Sanepid co miesiąc sam bada wodę i z reguły nie przysyła nam wyników , 

ale tak się złożyło, że wczoraj Sanepid przesłał  bardzo szeroki protokół  i okazuje się 
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,że  w wodzie  w rejonie Rudna Wielka kran w kuchni dopuszczalna ilość manganu to 

50 mikrogram,  a wyszło 56 mikrogram i Sanepid pyta się nas dlaczego 

przekroczenie jest o 6 mikrogram., a my odpowiadamy ,że intensywnie płuczemy. 

Sanepid  uznał to za wystarczające. Pozostałe wyniki ogólna liczba mikroorganizmów 

4 czyli praktycznie nic nie ma , bakterie grupy coli 0,estychelia coli 0,enterokokis 0 ,  

wapń 147, magnez 25,4 a azotyny i azotany śladowe ilości czyli ta woda jest dobra. 

We wtorek odbyło się spotkanie z mieszkańcami , które było mało merytoryczne i 

emocjonujące, ludzie maja prawo do emocji , a ja jestem od tego, aby dostarczyć 

wodę dobrą i my to robimy bo taka woda jest. 

Radny Jacek Chorostkowski – czy do p. Prezesa dotarły  drugie wyniki badań, 

postaramy się aby dotarły, bo takowe zostały zlecone i jest wskazanie gdzie została 

pobrana próbka , a ze względu na przepisy RODO i osoby prywatne zostało  to 

zamazane we wcześniejszych badaniach.  

Ad 6.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy 
Wąsosz na 2020r. z organizacjami pozarządowymi i podmiotami o działalności 
pożytku publicznego. 
 
Pan Marcin Koziński sekretarz Gminy omówił projekt uchwały informując ,że taka  
uchwała co roku jest podejmowana. Zadaniami priorytetowymi w zakresie współpracy 
Gminy z organizacjami w 2020 r. są zadania : 
- pomoc i integracja społeczna, w zakresie aktywizacji społecznej osób starszych 
- wspieranie kultury i sztuki oraz ochrony dóbr kultury i tradycji w zakresie wspierania 
i promowania twórczości osób niepełnosprawnych, 
-wspieranie i upowszechniania kultury fizycznej i sportu w zakresie szkolenia 
sportowego dzieci, i młodzieży, dorosłych oraz w zakresie wspierania działań na 
rzecz utrzymywana i przedłużania sprawności fizycznej osób starszych, 
-budowa i rozwój społeczeństwa obywatelskiego, w zakresie promowania wiedzy o 
samorządzie i samorządności wśród młodzieży. 
Należy zaznaczyć ,że w związku z  aktywną działalnością uniwersytetu trzeciego 
wieku jego działania mogą być wspierane z tego programu. 
Na przyszły rok proponujemy przeznaczyć kwotę w wysokości 20.000 zł  
 
Pan Tomasz Skibniewski – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty , Kultury, Zdrowia 
Sportu i Opieki Społecznej poinformował ,że opinia Komisji do tego projektu uchwały 
jest pozytywna. 
 
Dyskusji nie było . 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                             Protokół z głosowania to zał. nr 9 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIV/102/19 w sprawie uchwalenia programu 
współpracy Gminy Wąsosz na 2020r. z organizacjami pozarządowymi i 
podmiotami o działalności pożytku publicznego. 
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                                                       Uchwała Nr XIV/102/19 to zał. nr 10 
 
Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi  
Górowskiemu. 
 
Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz poinformował, że udzielenie pomocy finansowej 
powiatowi górowskiemu polega na dofinansowaniu z budżetu gminy  na realizację 
zadania utworzenia linii dwóch komunikacyjnych na terenie powiatu górowskiego, 
których trasa przebiega przez obszar gminy Wąsosz. Jedna linia to Jemielno-
Osłowice -Wąsosz druga Piotrowice Małe – Lubiel – Wąsosz i to jest kwota 10.000 zł 
w 2019r. Z tego co wiem powiat górowski wystąpił na kolejny okres w roku 
następnym . Na posiedzeniu Komisji było zapytanie o linię do Rawicza gdzie 
występujemy do powiatu rawickiego z zapytaniem czy w przyszłości chciałby 
finansować linię biegnąca do Rawicza. Radny Chorostkowski o to zabiegał . Można 
by było zakończyć tą linię na terenie gminy, aczkolwiek uważam, że ona powinna być 
do samego Rawicza. 
 
Opinia Komisji  Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
projekt tej uchwały  stwierdziła Renata Czaja – Przewodnicząca Komisji. 
 
Dyskusja :  
Radny Jacek Chorostkowski – tam jest odległość 3 km to jeżeli miały trwać te 
procesy uzgadniania , podpisywania  cały rok, a  mamy dwa roczniki zbieżne ze sobą 
uczniów chodzących do szkół ponadpodstawowych i tych dzieci jest dużo, a 
miejscowości graniczne typu Wiewierz, Zbaków Dolny ,Wiklina, Wodniki, Świniary 
zawsze będą korzystały z Wielkopolski i to jest naturalne i oczywiste od 70 lat a my 
musimy zaspokoić potrzeby swoich mieszkańców 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                           Protokół z głosowania to zał. nr 11 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIV/103/19 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi  Górowskiemu. 
 
                                                        
                                                       Uchwała Nr XIV/103/19 to zał. nr 12 
 
Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie m. 
Wąsosz. 
 
Pan Marcin Koziński  sekretarz Gminy– omówił projekt uchwały informując ,że do 
Przewodniczącego Rady wpłynął wniosek mieszkańców Wąsosza którzy proszą o 
uchwalenie planu zagospodarowania przestrzennego dla działki nr 67 w obrębie 
Wąsosza,  żeby stworzyć strefę buforową pomiędzy terenem zagospodarowanym 
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przemysłowo, a terenem zagospodarowanym mieszkaniowo w postaci tej działki , 
która mogłaby być przeznaczona pod tereny zabudowy  mieszkaniowej .Realizując 
prośbę mieszkańców przygotowano taki projekt, który rozpoczyna procedurę 
administracyjną na podstawie, której Burmistrz rozpocznie procedurę planistyczną i 
po około 8-9 miesiącach doprowadzi do tego, aby przygotować i przedstawić radzie 
do uchwalenia  projektu planu zagospodarowania przestrzennego 
. 
Opinia Komisji  Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała 
projekt tej uchwały  stwierdziła Renata Czaja – Przewodnicząca Komisji. 
 
Dyskusji nie było . 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Przerwa techniczna  w obradach 12.15 do godz. 12.26 
 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                          Protokół z głosowania to zał. nr 13 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIV/104 /19 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu położonego w obrębie m. Wąsosz. 
                                                       
                                                       Uchwała Nr XIV/104/19 to zał. nr 14 
 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia kierownika OPS w Wąsoszu 
do prowadzenia postępowania i wydawania decyzji w sprawach z zakresu 
świadczenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. 
 

Pan Marcin Koziński  sekretarz Gminy– omówił projekt uchwały stwierdził ,że jest to 
nietypowa sytuacja bo zazwyczaj kierownika jednostki upoważnia Burmistrz w drodze 
zarządzenia bądź upoważnienia, a tutaj wchodzą w grę przepisy szczególne do  
ustawy o samorządzie gminnym, kpa i ustawy o systemie oświaty wraz ze zmianami. 
W zakresie stypendiów socjalnych decyzje administracyjne wydaje burmistrz bądź 
kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej. W związku z tym ,że kierownik OPS ma 
pełne dane o stanie majątkowym wnioskujących i może sprawniej wykonywać te 
zadania dlatego proponuję się aby ten zakres upoważnienia do wydawania decyzji 
administracyjnych przekazać kierownikowi OPS w Wąsoszu 

 

Pan Tomasz Skibniewski – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty , Kultury, Zdrowia 
Sportu i Opieki Społecznej poinformował ,że opinia Komisji do tego projektu uchwały 
jest pozytywna. 

 

Dyskusji nie było . 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
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Głosowało 12 radnych. 
                                                                          Protokół z głosowania to zał. nr 15 
 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIV/105 /19 w sprawie upoważnienia kierownika 
OPS w Wąsoszu do prowadzenia postępowania i wydawania decyzji w 
sprawach z zakresu świadczenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym 
dla uczniów. 

                                                       Uchwała Nr XIV/105/19 to zał. nr 16 

 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie zmieniającej uchwałę Nr VII/47/11 z dnia 25 
maja 2011r. w sprawie zasad przyznawania stypendium dla uczniów w Gminie 
Wąsosz. 

 

Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz omówił w/w projekt uchwały . Burmistrz wyjaśnił 
,że zmiana dotyczy zakresu średniej ocen. Proponował zmianę  średniej z 4,9 do 5,0 
do przyznania stypendium Burmistrza. Usunięte z poprzedniej uchwały zostały zapisy 
dotyczące gimnazjum oraz uwzględniony został zapis kl-IV do VIII. 

Pan Tomasz Skibniewski – Wiceprzewodniczący Komisji Oświaty , Kultury, Zdrowia 
Sportu i Opieki Społecznej poinformował ,że opinia Komisji do tego projektu uchwały 
jest pozytywna 

Dyskusji nie było . 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 17 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIV/106 /19 zmieniającej uchwałę Nr VII/47/11 z 
dnia 25 maja 2011r. w sprawie zasad przyznawania stypendium dla uczniów w 
Gminie Wąsosz. 

                                                             Uchwała Nr XIV/106/19 to zał. nr 18 

 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie  opłaty targowej. 
 

Pan  Marcin Koziński- sekretarz Gminy -  omówił projekt uchwały stwierdzając ,że na 
poprzedniej sesji była inicjatywa uchwałodawcza radnego Jacka Chorostkowskiego w 
sprawie zmiany stawki opłaty targowej i ta uchwała  przez radnych nie została 
przyjęta. Natomiast my proponujemy, aby wyjść naprzeciw  tej inicjatywie 
uchwałodawczej i wprowadzić nową stawkę opłaty targowej, która wynosiłaby 3 zł za 
1m2 i 10 zł za stanowisko. Jest to obniżenie o połowę i jest to zbieżne z inicjatywą 
uchwałodawczą radnego natomiast ,a tutaj niestety kwestia ujęcia tego w przepisach 
prawa jest dosyć istotna, aby taka uchwała podjęta przez radę nie została uchylona 
przez  Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej. Inkasent to p. Romuald Rybczyk 
tak jak do tej pory. 
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Opinia Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego  była pozytywna 
poinformowała Renata Czaja – przewodnicząca Komisji. 

Dyskusja : 
 
Radny Jacek Chorostkowski – oczywiście super sprawa, trzeba pamiętać, że nasze 
targowisko, nie możemy tak postrzegać , że prowadzą działalność osoby spoza 
terenu naszej gminy Wąsosz, bo to jest normalne one się przemieszczają mają 
handel obwoźny . Najważniejsze jest to, że to targowisko zaspakaja potrzeby jakiejś 
części naszych mieszkańców i to jest podstawowy nasz obowiązek . W związku z 
tym przywołuję z przed roku petycję  nie tylko tych co są na tym targu, ale też 
sklepikarzy, którzy podpisali takową petycję o zmianę lokalizacji targowiska, bo 
argumentacja ta ,że nieestetyczny wygląd namiotów handlujących zaburza wygląd 
jest mało docierająca. Na pewno targowisko jest potrzebne i należy zastanowić się 
nad zmianą lokalizacji. 
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy – doskonale pamiętam tą petycję to ja jestem 
przeciwny tej zmianie lokalizacji ze względu na bezpieczeństwo i taka była 
argumentacja do tej petycji. Obecne targowisko jest bezpieczne i wolę przejechać z 
drugiego końca miasta, by bezpiecznie przejść się swobodnie i zrobić zakupy, a nie 
przemieszczać się po ciągach komunikacyjnych. 
 
Radna Renata Czaja  - na posiedzeniu Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia 
Komunalnego przegłosowaliśmy pozytywną opinię do uchwały w sprawie obniżenia 
stawek opłaty targowej, aczkolwiek po pewnych przemyśleniach stwierdziłam ,że 
właściwie my te stawki obniżamy dla obcych, a przecież trzeba posprzątać plac , 
zebrać inkaso dlatego uważam ,że te stawki są za niskie. 
 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                               Protokół głosowania to zał. nr 19 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 6  głosami  „za” ,5 „przeciw”  ,1 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIV/107 /19 w sprawie opłaty targowej. 

                                                                    

                                                                   Uchwała Nr XIV/107/19 to zał. nr 20 

 

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2019r. 

 

Projekt uchwały omówiła Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy. Poinformowała ,że 

proponuje się zmiany do budżetu polegających na zwiększeniu planu dochodów i 

wydatków z tytułu informacji  od wojewody dolnośląskiego o zwiększeniu dotacji 

głównie dla OPS  w zakresie karty dużej rodziny , wynagrodzeń dla pracowników 
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socjalnych oraz wypłaty świadczeń 500 +. Po stronie wydatków natomiast również te 

kwoty wprowadzamy do budżetu , ale sytuacja jest taka, że środki  dotyczące 500 + 

są wnoszone na każdej sesji bądź wprowadzane Zarządzeniem Burmistrza 

dostajemy 2 albo 3 wnioski wojewody co miesiąc, które sukcesywnie nam te środki 

zwiększają, ale nie zabezpieczają tych świadczeń do końca roku. Wystarczy nam do 

końca listopada, a do końca roku brakuje 6.700 zł i o zabezpieczenie  środków z 

obsługi tego świadczenia wystąpiła kierownik OPS. Również po stronie dochodów 

zwiększamy plany ze względu na bieżącą realizację budżetu głownie wynikają te 

kwoty z realizacji przez Urzędy Skarbowe naszych opłat czyli podatku od czynności 

cywilnoprawnych, opłaty skarbowej , od spadku i darowizn, zarówno odsetek, opłaty 

śmieciowej. Zmniejszamy dochody w szkole w Czarnoborsku na wniosek p. dyrektor. 

Dokonujemy korekty wydatków na wniosek kierowników jednostek budżetowych oraz 

kierowników referatów. W związku z podjętą uchwałą wprowadzamy dotacje dla 

powiatu na linie autobusową . Przenosimy środki z zadania zakup samochodu dla 

OSP bo nie udało się ich pozyskać dlatego te środki przekazujemy  na rekultywację 

wysypiska śmieci we Wrzącej Śląskiej i je zrealizujemy w tym roku,  Gmina zakupuje 

matę,  a resztę realizować będzie firma. Jeżeli nie będzie takiej możliwości to 

zadanie to zostanie zrealizowane w następnym kwartale 2020r. ale wówczas 

będziemy występować do rady o podjęcie uchwały środków niewygasających. 

Zwiększamy środki w administracji publicznej na zakup materiałów oraz usług obcych 

wzrastają nam opłaty z tytułu oprogramowania bo łączna opłata roczna to 22.000 zł 

na ten cel. Zwiększamy środki na obsługę zadłużenia i przenosimy środki na wniosek 

kierownika OPS. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia Komunalnego  poinformowała 
,że opinia Komisji  do tego projektu uchwały jest  pozytywna. 
 
Dyskusji nie było 
 
Wobec tego pan Przewodniczący obrad  odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                      Protokół z głosowania to zał. nr 21 

Rada Miejska Wąsosza podjęła 12 głosami „za” ,0 „przeciw”  ,0 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIV/108/19 w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2019r.                                             

                                                       Uchwała Nr XIV/108/19 to zał. nr 22 
 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza 
Wąsosza. 

Przewodniczący Rady zaproponował podwyższenie wynagrodzenia dla Burmistrza, a 
mianowicie  poprzez zwiększenie dodatku specjalnego z wysokości 30 % do 40 %  tj. 
o kwotę 660 zł brutto od 1 grudnia 2019r. Uzasadniając tą podwyżkę pragnę 
zauważyć, że po roku czasu mamy rozeznanie na temat pracy i odpowiedzialności 
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Burmistrza. Burmistrz pracuje bez zastępcy burmistrza bo nie powołał takiego 
stanowiska, odpowiada za 40 mln budżet gminy , odpowiada za 10 ml zobowiązań, 
odpowiada za duży majątek gminy ponadto burmistrz jest zaangażowany i realizuje 
założony program wyborczy. Praca Burmistrza jest intensywna i przynosi pozytywne 
zmiany dla naszego społeczeństwa. 
 
 
Dyskusja : 
Radny Jacek Chorostkowski – już rok temu było to planowane, ale się  nie udało i 
dzięki świętej pamięci radnemu Lasakowi, który poparł inicjatywę, aby na początku 
maksymalnego wynagrodzenia Burmistrzowi nie przyznawać. Wynagrodzenie 
burmistrzowi się należy, ale mam pytanie zasadnicze, w połowie czerwca 2019r. 
dostaliśmy dotacje na realizację drogi Gola - Górka dlaczego w listopadzie dopiero 
ogłosił pan przetarg ? 
 
P. Burmistrz -dlatego ,że dokumentacja była robiona. 
 
Radny Jacek Chorostkowski- ale przecież w budżecie ta droga była wpisana to już 1 
stycznia można było robić dokumentację. Było przecież zapisane jako zadanie 
majątkowe, a w połowie czerwca dostaliśmy dotację. Mam zdanie odmienne bo jeżeli 
tego nie wykorzystamy to nam te środki marszałek zabierze. Jak widzimy tutaj mamy 
wiceburmistrza . 
 
Pan Stolicki Wiesław- Przewodniczący Rady – uważam, że odbiegamy od tematu,  
będzie pan pytał czy burmistrz zrobi ta drogę czy też nie. 
 
Radny Jacek Chorostkowski-  ja jestem przyzwyczajony, że mi pan głos zabiera itd. 
Ja mam prawo zadać pytanie przed podjęciem decyzji o podwyżce wynagrodzenia 
dla burmistrza. Zadanie było ujęte w budżecie, dotacja otrzymana w czerwcu, a 
dopiero w listopadzie ogłosił burmistrz przetarg z krótkim okresem realizacji. 
 
Pan Burmistrz -  w połowie czerwca nie  dostaliśmy pieniędzy tylko decyzję o dotacji,  
a to jest zasadnicza różnica. Przetarg miał być ogłoszony w tym roku, miało być to 
zrealizowane i  przetarg był ogłoszony to trzeba mieć pretensje nie do mnie tylko do 
firm, które nie przystąpiły do przetargu na wykonanie tej drogi. 
 
Radny Jacek Chorostkowski –  na stronie internetowej około 20 czerwca umieścił 
pan  zdjęcie z Wicemarszałkiem, że otrzymaliśmy kolejną dotacje, to czegoś tutaj nie 
rozumie.  Ja wiem ,że to jest pierwszy rok pan startuje,  ale w moim odczuciu tego 
egzaminu pan nie zdał  bo ten skromny zakres zadań majątkowych został jeszcze 
bardziej okrojony bo zrobiona została tylko jedna droga i jeden rów. 
 
Pan Burmistrz –ja sprawdzę kiedy jest ta umowa. Nie będziemy robili dokumentacji 
jeżeli nie mamy środków . Nastawienie pana do mojej osoby jest znane i choćbym 
zrobił tutaj autostradę to i tak miałby pan pretensje. 
 
Pan Tomasz Skibniewski – nie zgadzam się z moim przedmówcą ponieważ jest wiele 
innych inwestycji drobniejszych wykonanych ponad plan. Pamiętam co było ustalane 
w poprzednim roku, było powiedziane ,że po roku jeżeli Burmistrz się sprawdzi 
podwyżka mu się należy dlatego ja nie będę robił z „gęby cholewy”. 



  

16 
 

 
Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w tej sprawie i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                      Protokół z głosowania  to zał. 23, 

Rada Miejska Wąsosza podjęła 10 głosami „za” ,0 „przeciw”, 2 
„wstrzymującym” uchwałę  Nr XIV/109/19 w sprawie ustalenia wynagrodzenia 
dla Burmistrza. 

                                                            
                                                           Uchwała Nr XIV/109/19 to zał. 24 
 
Ad. 14  Podjęcie uchwały w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży dla 
radnych Rady Miejskiej Wąsosza. 

 
 

Pan  Przewodniczący Rady poinformował ,że Rada  ustala wysokość diet  radnych 
biorąc pod uwagę funkcje pełnione przez radnego. Ponadto radnym przysługuje 
zwrot kosztów podróży służbowych poza teren gminy. Zgodnie z Rozporządzeniem 
Rady Ministrów w sprawie maksymalnych diet radnych w gminach do 15.000 
mieszkańców wysokość  diety nie może przekroczyć  łącznie półtorakrotności kwoty 
bazowej określonej w ustawie budżetowej i w roku 2019 nie może przekroczyć kwoty 
1342,07 zł miesięcznie. Dotychczasowe uregulowania diet dla radnych były ustalone 
w 2008r., a więc obowiązują ponad 10 lat. gdzie radny otrzymuje 150 zł za każde 
posiedzenie, przewodniczący komisji za prowadzenie komisji 200 zł natomiast 
przewodniczący rady 1300 zł miesięcznie. 
Proponuję , aby od 2020 roku wprowadzić inne jednolite zasady diet dla radnych 
oraz uwzględnienie zwrotu kosztów podróży służbowych. Radny otrzymywałby 
miesięczną dietę w wysokości w zależności od pełnionej funkcji w radzie i tak : 
- radny – 600 zł  
-przewodniczący Komisji 750 zł, 
-wiceprzewodniczący rady 750 zł 
-przewodniczący rady – 1300 zł   
Proponuje również umniejszenie diet za nieobecność na sesji o 20 % oraz za 
nieobecność na posiedzeniu Komisji o 10 %. 
Wprowadzenie miesięcznych diet dla radnych ułatwi zaplanować  realny budżet Rady 
oraz usprawni wypłatę należności tj. raz w miesiącu, a nie jak do tej pory wypłatę 
diety po każdym posiedzeniu sesji lub komisji. 
 
Dyskusja : 
 
Radny Jacek Chorostkowski – po pierwsze budżet dla rady na 2019r. został zaniżony 
bo było tylko wpisane 80.000 zł i wiadomo, że to nie wystarczy i trzeba będzie 
dołożyć. Budżet dla rady winien być zabezpieczony w kwocie 95.000 zł . a w obecnej 
sytuacji budżet na radę będzie wynosił 130.000 zł , ale najciekawsza rzecz jest taka, 
że przywołam nieobecnego radnego Rapiora, który  mając dużo czasu i 
doświadczenia stwierdził ,że nawet radny nie będzie chodził na sesję, a środki diety 
otrzyma  w granicach 300-400 zł , a w poprzedniej kadencji takie przypadki mieliśmy 
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,że radny nie chodził na sesje i komisje  przez 6 m-cy to pieniędzy nie otrzymywał, a  
przy tej uchwale będzie się radnemu należało. 
Pierwszy absurd to, że budżet wzrośnie o 35.000 zł  
Drugi dotyczy tego, że radny nieobecny i tak otrzyma pieniądze  300-400 zł . 
Trzeci absurd to zwrot kosztów podróży . To już jest hit nad hity.  To jest ewenement 
bo tego jeszcze nie było. 
Czwarty absurd to to ,że mamy wiceprzewodniczących Rady, którzy maja 
podwyższoną dietę. Byłem raz wiceprzewodniczącym i nie było nadmiernych 
obowiązków z tego tytułu. 
Piaty aspekt to – „a pan zapisał się do tylu komisji i ten proceder trzeba ukrócić” 
Szusta rzecz to definicja diety „ Dieta to jest zwrot kosztów  jako rekompensata 
utraconych dochodów przez radnego. Analizując dzisiejszy dzień to jesteśmy tutaj 
2,15 min. i uważam ,że dieta w wysokości dotychczasowej wynosi 150 zł i to jest na 
Wąsosz godziwe wynagrodzenie. 
Siódma  ewangeliczna cyfra – jest to rzecz na temat wypłaty diety na konto . Nie 
wiem jak to ma się w konstytucji bo zawsze odbierałem pieniądze w kasie, a tutaj 
chce mnie się zmusić odbierać poprzez konto. Czy w jednostce została zlikwidowana 
kasa ? Nie to mam prawo wyboru. To jest mój oficjalny wniosek. 
 
Pan Przewodniczący Rady – panie radny w 2018r. budżet na 2019r został 
zaprojektowany przez poprzednią Radę i Burmistrza myśmy tylko to zatwierdzili  te 
80.000 zł .To nie tak jak pan mówisz, że myśmy to celowo zaplanowali, żeby 
pokazać wszystkim że środków dla Rady braknie. To ,że jest pan w 4 komisjach to 
jest nieistotne .Po drugie w 2015r. ustaliliście budżet w kolejnych latach  w 
wysokościach 90.000,zł; 90.000,zł ; 84.000 zł;  90.000zł i 80.000zł i sam się pan 
przekonał ,że zabrakło ok.20.000. zł . poprzednio było 4 komisje, a obecnie pięć 
gdzie skład komisji obecnych jest znacznie większy bo wcześniej radny mógł być w 
dwóch komisjach obecnie może we wszystkich. Wcześniej komisje były 5-6 osobowe 
obecnie jest więcej bo 7-8. To jest przyczyną ,że wzrosły wydatki na radę ponadto, 
że od 2008r w tym zakresie nic się nie działo . 
 
Radny Tomasz Skibniewski –pozwolę się odnieść do tego, że jesteśmy tutaj 2,5 
godz. Po pierwsze nie każdy ma ten komfort  po tym czasie wrócić do swojego 
miejsca pracy bo nie każdy pracuje na miejscu. Po drugie jeżeli pana sumienie  
gryzie, że otrzyma pan za dużo to nic nie stoi na przeszkodzie, żeby pan z diety 
swojej zakupił chociażby kosz na śmieci,  mieszkańcy będą bardzo wdzięczni a może 
pan nawet na tym koszu napisać swoje logo. 
 
Radny Jacek Chorostkowski- w kwestii komisji to statut zlikwidował  jedną komisję  
bo było 5 komisji i w miejsce jednej zlikwidowanej komisji weszła powołana komisja 
skarg ,wniosków i petycji. Ubolewam nie ma tutaj poprzedniej skarbnik, to byśmy 
skonfrontowali jak to było na przełomie grudnia 2018  ,czy zostało to z planu zdjęte 
czy nie .Podejmiecie państwo tą decyzję to jest kluczowe. Powiedziałem co myślę, 
powiedziałem o 7 rzeczach zgłosiłem wniosek oficjalny, aby dietę odbierać w kasie.  
Nie będę płakał z tego powodu. Widzę, że odpowiedzieć chce pani mecenas ,która  
ustosunkuje  się w odpowiedni sposób jaka jest linia polityczna. 
 
 
Pani Irena Wachowiak – radca prawny Urzędu Miejskiego – chcę się odnieść do 
zarzutu naruszenia konstytucji ze względu, że  ją zaakceptowałam pod względem 
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zgodności z prawem natomiast w kwestii jaka ma być dieta ustala rada, która nie 
może przekroczyć górnej granicy.  Kwestia poruszana przez radnego odnośnie 
wypłaty diety na rachunek,  ale rozstrzygnięcie należy do rady . Przez całe lata było 
pilnowane przez ustawodawcę ,żeby pracownik miał możliwość odbioru do rąk 
własnych .Życie gospodarcze idzie w kierunku informatyzacji i przy ostatnich 
zmianach kodeksu pracy zmieniono zapis, że  wynagrodzenie wypłacane jest na 
rachunek bankowy, dopiero na żądanie pracownika może być wypłacane do rąk 
własnych.  
 .  
 
Radny Chorostkowski Jacek – czy my mamy nawiązany stosunek pracy ? czy 
zlikwidowany jest w Urzędzie punkt kasowy ? 
 
Pani Irena Wachowiak – ja mówiłam, że  nie macie żadnego stosunku pracy  z 
Urzędem, a ja odnoszę to symilarnie do kodeksu pracy. 
Państwo nie macie nawiązanego stosunku pracy . Z tego co wiem punkt kasowy w 
Urzędzie nie jest zlikwidowany.  
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy-  punkt kasowy istnieje  nie jest zlikwidowany 
o czym pan radny wie bo przecież przychodzi  niejednokrotnie do kasy płaci podatek 
lub inne opłaty , ale chcę powiedzieć, że na tej sesji było podejmowanych wiele 
uchwał  i nie było tak gorącej dyskusji, a więc skończmy z tym populizmem i  biciem 
piany, i zajmijmy się poważnymi rzeczami. 
 
Pan Przewodniczący Rady –chcę zaznaczyć ,że jeżeli ta uchwała przejdzie to dieta 
będzie wypłacana raz w miesiącu tj. piątego dnia każdego miesiąca za miesiąc 
poprzedni i jeżeli pan chce odbierać swoją dietę w kasie napisze pan stosowne 
pismo o wypłatę w kasie i będzie pan ją odbierał w kasie. 
 
Wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod 
głosowanie Rady. 
 
Głosowało 12 radnych. 
                                                  Protokół z głosowania to zał. nr 25 
Przewodniczący Rady stwierdził ,że Rada Miejska Wąsosza  podjęła uchwałę  
Nr XIV/110/19  gdzie głosowało 9 radnych, przeciw było 2  oraz 1 wstrzymujący 
się  w sprawie diet oraz zwrotu kosztów podróży dla radnych Rady Miejskiej 
Wąsosza. 
 
                                                  Uchwała XIV/110/19  to zał. nr 26 
 
Ad. 15. Informacje Przewodniczącego Rady. 
 
Przewodniczący Rady  poinformował ,że Naczelnik Urzędu Skarbowego w Górze 
przesłał sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych radnych , gdzie 
wskazał  pewne uwagi i jeżeli ktoś z radnych przygotuje korekty swoich oświadczeń 
to zostaną one przesłane do Urzędu Skarbowego. 
 
Ad 16 .Wolne głosy i wnioski. 
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Pan Andrzej Mazur- sołtys wsi Chocieborowice-  ja chcę przeprosić za moją 
chwilową nieobecność w punkcie opłat za korzystanie z placu targowego . Chciałbym  
tylko zwrócić uwagę na jedną rzecz czy ustawa o samorządach terytorialnych 
dopuszcza  sytuację kiedy to radny rady miejskiej korzysta z mienia gminnego. Czy 
to jest  w ogóle  zgodne z prawem, żeby któryś z radnych handlował na targowisku 
.Prosiłbym, aby to sprawdzić. 
 
Pan Przewodniczący Rady – nie rozumiem o kogo tu chodzi ? 
 
Radny Jacek Chorostkowski – chodzi tu o mnie  bo koalicjant sołtys z pięknego 
Wąsosza, koalicjant  pana Burmistrza za wszelka cenę , nie obowiązuje dla radnego 
RODO i może pan lojalnie to powiedzieć . 
 
Pan Andrzej Mazur- sołtys wsi Chocieborowice -Ja bym chciał złożyć formalny 
wniosek, aby p. Przewodniczący zbadał tą kwestię. 
 
Pan Przewodniczący – czy złoży pan formalny wniosek w tej sprawie na piśmie . 
 
Pan Andrzej Mazur- sołtys wsi Chocieborowice-oczywiście nie ma problemu mogę to 
złożyć na piśmie. 
 
Pan Przewodniczący – jeżeli pan to złoży na piśmie to wówczas mogę to skierować 
do zbadania przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji bo teraz nie mogę się do tego 
ustosunkować. 
 
Radny Jacek Chorostkowski-  jestem za  i tu jest ta koalicja miłości . 
 
Pan Andrzej Mazur- sołtys wsi Chocieborowice – nie wiem ale tym wystąpieniem pan 
chce kogoś obrazić czy ośmieszyć bo uważam ,że takie uwagi są kompletnie nie na 
miejscu. 
 
 
Pan Henryk Leśniewski – sołtys wsi Lubiel – panie burmistrzu na wyborach sołtysa 
wsi padło pytanie o remont świetlicy w Lubielu. Wówczas otrzymaliśmy odpowiedź 
,że jest to przewidziane na rok 2020  bo jeszcze nie ma zatwierdzonego budżetu .My 
utwierdzaliśmy naszych mieszkańców ,że będzie wymiana instalacji elektrycznej 
wentylacji . Ostatnio dowiedziałem się ,że ten remont nie będzie przeprowadzany. 
Chciałbym się w końcu dowiedzieć o losach tego remontu. 
 
Pan Burmistrz – budżet na 2020r nie jest  jeszcze uchwalony .Ponadto będą dzielone 
na początku 2020r. wolne środki i nie jest jeszcze określone co z tych wolnych 
środków będzie robione. Mamy fundusz sołecki, żeby część rzeczy, które gmina 
wykonywała na wsi robić z tego funduszu. Ja nie pamiętam na co mieszkańcy 
Lubiela proponowali tą kwotę przeznaczyć. Na świetlicę możemy zabezpieczyć  
środki  na część prac, ale na kolejny rok należałoby zabezpieczyć środki z funduszu 
sołeckiego. Nie liczcie państwo, że każdy dostanie dodatkowe środki bo to  przecież 
z budżetu gminy należało wydzielić środki na fundusz sołecki, a wiec gmina nie 
będzie miała z czego realizować wiele zadań. Ten fundusz był miedzy innymi po to 
by można część zadań robić etapami. Sporo sołtysów ten fundusz traktuje  jako coś 
ekstra, a to tak nie jest. Będziemy starali się pozyskać środki zewnętrzne na remonty 
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świetlic. Mogę zadeklarować ,że częściowo wam pomożemy i przy świetlicy i 
zadeklarowałem ,że przy placu zabaw też będzie pomoc finansowa. 
 
Pan Henryk Leśniewski – sołtys wsi Lubiel – panie Burmistrzu wieś Lubiel nie 
ujmowała w funduszu sołeckim na 2020r sprawy świetlicy  ponieważ osobiście dwa 
razy rozmawiałem z kierownikiem Lewickim M. odnośnie tego remontu, który 
zapewniał mnie, że to będzie realizowane w ramach budżetu Gminy i ja mam tym się 
nie martwić. 
 
Pan Burmistrz – akurat składa się tak ,że  kierownik Referatu Budownictwa przebywa 
dłuższy czas na zwolnieniu i  w związku z tym ogłosiliśmy nabór na zastępcę celem 
prowadzenia spraw inwestycyjnych gminy bo my też mamy z tym problem. Mam 
nadzieję, że uda nam się pozyskać środki  i częściowo pomóc wsi w remoncie tej 
świetlicy . 
Następnie p. Burmistrz zaprosił zainteresowanych na Mikołajki, które odbędą się  w 
dniu 6 grudnia 2019r. w Zespole Placówek Kultury o godz. 17.00 zł. zwrócił się do 
sołtysów o zachęcenia dzieci do przyjazdu z terenu gminy . 
 
Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice -  jesteśmy w podobnej sytuacji ze 
świetlicą  tak jak Lubiel. My nie mamy świetlicy, ale jest taka możliwość jeżeli dojdzie 
do budowy świetlicy to my w ramach funduszu sołeckiego na pewno będziemy 
przeznaczyć środki finansowe w dużej części na ten cel. Pozostałą część środków 
chcemy zabezpieczyć na zakup garażu metalowego, aby schować tam nasze ławki, 
żeby się nie niszczyły . 
 
Osoba z publiczności – jaka jest sytuacja prawna w kwestii rozbudowy wysypiska w 
Rudnej Wielkiej ? 
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy- to co miało się  wydarzyć przez Burmistrza 
Wąsosza zakończyło się w 2019r. Wiem, że Starostwo Powiatowe wydało decyzję 
pozwolenia na budowę, ale ono zostało zaskarżone. 
 
Osoba z publiczności -  ale już tam są prowadzone prace ziemne. 
 
Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy- jeżeli ktoś uważa ,że tam te prace się 
rozpoczęły winien zawiadomić powiatowego inspektora budowlanego bo Urząd 
Miejski nie ma nic do tego . 
 
Ad 17 . Zamknięcie sesji.  
 
Pan Wiesław Stolicki -Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek sesji został 
wyczerpany, a więc  słowami „ Zamykam XIV sesję Rady Miejskiej Wąsosza” 
zamknął jej obrady. Podziękował  zebranym za udział w sesji. 
 
 
 
Protokołowała K. Szejnkienig 
 
 


